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REZUMAT

Teza de master are drept scop elaborarea produselor de imbracaminte pentru pacientii 

imobilizati tinind cont de conditiile de exploatare si specificul derulSrii bolii, pentru asigurarea 

confortului pentru pacienti.

Structura tezei de master este reprezentatS in patru capitole.

In primul capitol este efectuatS о analizS a asortimentului de produse vestimentare bazatS pe 

experienta nationals si internationals de utilizare a produselor destinate persoanelor spitalizate, 

precum si a inovatiilor ce tin de acest domeniu.

In al doilea capitol sunt cercetati factorii care determina starea de confort a produselor de 

imbracaminte folosite in spitale, este prezentatS caracteristica pacientului cu posibilitSti limitate de 

miscare, sunt identificate manipularile medicale specifice pentru pacienti si metodele de asigurare a 

produselor confortabile pentru pacientii imobilizati. De asemenea, sunt specificate cerintele 

inaintate cStre tesSturi si produse ce determina functionalitatea si engonomicitatea lor, sunt 

identificate solutii functional-constructive pentru asigurarea stSrii de confort in timpul utilizSrii 

vestimentelor.

In capitolul trei este efectuata о analiza detaliatS al setului de imbracaminte pentru pacienti, 

analiza morfologica, este realizatS о colectie ordonata a modelelor pentru femei imobilizate. De 

asemenea, este facutS о analiza constructiv-functionala a elementelor utilizate la imbracSmintea 

adaptata pacientilor imobilizati.

Al patrulea capitol cuprinde elaborarea modelelor din set de produse adaptate pentru bolnavi 

cu aplicarea celor mai optimale variante a elementelor constructiv - functional, incluzind de 

asemenea si proiectarea lor tehnologica pentru a fi executate in conditii de producere industrials.

La partea practica a tezei de master a fost executat un set de produse adaptate pentru 

paciente imobilizate. Setul este constituit dintr-o bluza cu spatele detasabil care transforma produsul 

intr-o bluza-capota, constructia careia permite imbracarea pacientului, fara a-i provoca anumite stari 

de discomfort; si о pereche de pantaloni lipsiti de cusutura de simetrie, dotat cu incheietori pe toata 

cusutura laterals si a pasului, ceea ce semnificativ usureazS si imbunStSteste procesul de imbrScare 

si dezbracare a bolnavilor imobilizati. Ca modul de asigurare a confortului pacientului este anexat 

modelul a unei plapume cu efect de masaj si a unui sort pentru cutia toracicS. Elementele elaborate 

si adaptate permit imbunStStirea calitStii vietii pacientului.
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Сорочан Людмила. Обеспечение комфорта одежды для малоподвижных больных в длительном сроке
лечения. Магистерская диссертация.

РЕЗЮМЕ

Целью магистерской диссертации является разработка изделий больничной одежды 

для малоподвижных больных с учетом условий эксплуатации и особенностей протекания 

заболевания для обеспечения комфорта пациентов.

Структура магистерской диссертации представлена четырьмя главами.

В первой главе представлен анализ ассортимента швейных изделий на основе 

отечественного и зарубежного опыта использования одежды, предназначенной для больных 

людей, а также исследованы инновационные разработки в этом направлении.

Во второй главе исследованы факторы, определяющие комфорт больничной одежды, 

проведена характеристика состояния пациента с ограничениями двигательной возможности, 

выявлены характерные медицинские манипуляции для больных и средства обеспечения 

комфорта одежды для малоподвижных пациентов. А также определены требования к 

материалам и изделиям, обеспечивающие ее функциональность и эргономичность; выявлены 

конструктивно- функциональные решения для обеспечения удобства эксплуатации одежды.

В третьей главе проведен системный анализ комплекта больничной одежды, 

разработана упорядоченная коллекция моделей женской больничной одежды для 

малоподвижных больных, а также проведен анализ конструктивно-функциональных 

элементов, используемых в адаптационной одежде для лежащих пациентов.

В четвертой главе разработаны модели комплекта адаптационных изделий для больных с 

применением оптимальных вариантов конструктивно - функциональных элементов, а также 

выполнено технологическое проектирование для их изготовления в промышленных условиях 

производства.

В практической части магистерской диссертации был изготовлен комплект 

адаптационных изделий для малоподвижных больных. Комплект состоит из туники со 

съемной спинкой, трансформируя изделие в тунику-халат, конструкция которой позволяет 

одеть пациента, обернув его, не причиняя дискомфорта; и из брюк без среднего шва с 

застежками по всей длине боковых и шаговых швов, что значительно облегчает процесс 

одевания -  раздевания малоподвижного пациента. Как средства обеспечения комфорта 

одежды предложены образцы массажной простыни и нагрудного фартука. Разработанные 

адаптационные изделия повысят качество жизни пациента.
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SUMMARY

The purpose of the master thesis is the development of hospital garments for sedentary 

patients, taking into account conditions of operation and characteristics of the disease to ensure the 

comfort of patients.

The structure of the master thesis is represented by four chapters.

The first chapter presents an analysis of the range of garments on the basis of domestic and 

foreign experience of using clothing by sick people, and explored innovative development in this 

direction.

The second chapter examines the factors that determine the comfort of a gown carried out 

in hospital, is made a characteristic of the patient with reduced mobility opportunities, are identified 

specific medical procedures made to patients and means of comfortable clothing for sedentary 

patients. Also are determined the requirements for fabric and products that ensure its functionality 

and ergonomics; are identified the constructive and functional solutions for easy operation clothes.

In the third chapter is made a detailed analysis of a set of hospital clothes, also the 

morphological analysis, is developed a collection of models of women's clothing for the sedentary 

hospital patients, as well as an analysis of structural and functional elements used in adaptive 

clothing for lying patients.

In the fourth chapter shows the designed model set of adaptable products for patients with 

the best options of constructive and functional elements including also the design process for the 

manufacture of industrial production conditions.

In the practical part of the master thesis was made a set of adaptive products for immobile 

patients. The set consists of a tunic with a removable back, transforming the product into the tunic- 

gown, which allows to dress up the patient without causing any discomfort; moreover are presented 

trousers without middle seam with buckles along the entire length of the side and stepper seams, 

which greatly facilitates the process of dressing - undressing sedentary patient. As a means of 

ensuring the comfort of clothing are offered samples of massage sheets and aprons. The developed 

adaptive product will enhance the quality of life of the patient.
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